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پیشرفت و 
ترقی ورزش 
را فراهم آورد

دستمزد داوران را به روز کنید آقای تاج
توقع دارید همه داوران با این حجم از نابرابری  که در 
میزان درآمد های سالانه شان با نازل ترین بازیکنان 
حاضر در لیگ برتر وجود دارد، در صحت و سلامت 
قضاوت کنند و به قول معروف دست هیچ یک از آنها 
خط نخورد و وسوسه نشوند؟! بی تعارف توقع بی جایی 
است و هراندازه که جامعه داوری را پاک، زحمتکش 
و سرشار از اراده نهفته برای اجرای عدالت بدانیم، 
بازهم ممکن است معدود افرادی راه را کج بروند و 
چالش هایی به بار آورند. نابرابری درآمد داوران با 
بازیکنان فوتبال و فاصله عجیب و غریب دستمزدها، 
این سال ها پاک و بدون  حتی داورانی که در همه 
کوچکترین لغزش وارد صحنه شده اند را نیز دست کم 
از لحاظ روحی و روانی در شرایط نامناسبی راهی 
مسابقات لیگ برتر خواهد کرد و حتی اگر همه داوران 
قضاوت های عادلانه ای از خود به جا بگذارند و وسوسه 
برخی وعده ها نشوند، بازهم این ناعدالتی از بعد روانی 

روی عملکرد آنها تأثیر خواهد گذاشت.
را  سازوکاری  فوتبال  فدراسیون  اگر  نکنید  تردید   
بیندیشد که دستمزد مکفی به داوران پرداخت شود، 
این قشر زحمتکش حفظ  نه تنها شأن و شخصیت 
خواهد شد، بلکه شاهد قضاوت های مطلوب تری از 
داوران خواهیم بود. داوری که با کمترین دریافتی 
ممکن و در شرایطی که شغل اصلی اش قضاوت نیست 
و در مکان های دیگری نیز مشغول به کار است، روانه 
بازی های سخت و حساس لیگ برتر می شود، حتماً 
بازدهی مناسبی نخواهد داشت و ناخودآگاه قادر به 
برجا گذاشتن یک قضاوت صحیح در صحنه رقابت ها 

نخواهند بود.
 روح داوری قطعاً صاف و صیقلی است اما به مرور زمان 
وقتی یک داور تبعیض های حاکم بر دایره فعالیت خود 
را با گوشت و تن لمس می کند، از لحاظ کارایی دچار 
افت روحی و فنی می شود و نتیجه آن می شود که در 
یک فصل فوتبالی ده ها و بلکه صدها مورد تصمیم 
اشتباه از آنها به ثبت می رسد که در نتایج لیگ برتر اثر 

مستقیم می گذارد.
درگذشته که نه وی ای آر در فوتبال حاکم بود و نه از 
هدست برای هماهنگی بیشتر استفاده می شد، داوران 
با وجود نداشتن تکنولوژی امروز عملکرد مطلوب تری 
داشتند اما در عصر کنونی با اینکه امکانات جانبی 
اما همچنان شاهد اشتباهات متعدد  بیشتر شده، 
هستیم و حتی سابقه داشته داوران ایرانی در استفاده 
نیز دچار خطا شده اند که  از کمک داور ویدیویی 
دلیل این مسائل علاوه بر آموزش های ناکافی از سوی 
کمیته داوران فدراسیون فوتبال، بی توجهی در مقابل 

شخصیت سازی برای داوران بوده است.
بازی های گرانقیمت ترین  برای قضاوت   داوری که 
باشگاه ها و بازیکنان، زیر 10 میلیون تومان دستمزد 
هدف  به  شهرت  انگیزه  جز  نباید  قاعدتاً  می گیرد، 
دیگری وارد کارزار شود که البته بسیاری بعد از رسیدن 
به معروفیت نیز تا حد زیادی وابستگی خود را از دست 

می دهند و دچار یأس و ناامیدی می شوند.
مهدی تاج، در قامت رئیس فدراسیون فوتبال اگر 
می خواهد تحولی اساسی در کیفیت داوری های لیگ 
برتر ایجاد کند، ابتدا باید دستمزد داوران را به روز کند 
و بعد سراغ تجهیز ورزشگاه ها به دستگاه های وی ای آر 
برود. نقطه خودباوری و ارزش گذاری به جامعه داوری 
در واقع همین جا است و حتی اگر فدراسیون فوتبال 
در تصمیمی شجاعانه برای داوران لیگ برتر به ازای هر 
بازی نفری 50 میلیون تومان دستمزد در نظر بگیرد، رقم 
نهایی قابل توجهی نخواهد شد و در عوض این قشر با 
انگیزه بیشتری در میدان های لیگ حاضر می شوند و 
ایضاً کمتر عاملی می تواند با پیشنهادهای خارج از عرف 

داوری را در فوتبال ایران وسوسه و اغوا کند.
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استقلال به دنبال درآمدزایی از منتظرمحمدامیری: گاریدو فنی، منظم و با دیسیپلین است
آنچه  گفت:  گاریدو  با  کار  درباره  امیری  وحید   
مشخص و مسلم است اینکه آقای گاریدو در فوتبالی 
کار کرده است که در سطح یک جهانی قرار دارد. او 
نشان داد که از لحاظ فنی، مدیریت و ایجاد نظم و 
دیسیپلین، قدرت زیادی دارد. در این یک ماه که با 
هم کار می کنیم، او را یک مربی دیدیم که در کنار 
موارد بالا به دنبال تعامل و ارتباط خوب با همه 
بچه ها است. از روز نخست هم یکسری اصول و 
ح کردند. ما هم تلاش  تأکیدات داشتند که مطر
داریم آنها را رعایت و اجرا کنیم. آنچه مهم است 
نظم و انضباطی است که خیلی روی آن تأکید دارند. 
این نخستین تجربه ام با مربیان اسپانیایی بود که 
تجربه خوبی هم بود. تمام تلاش ما برای این است 

که بتوانیم نکات کلیدی و تاکتیکی را به نحو احسن 
انجام بدهیم و اتفاقات خوبی را رقم بزنیم.

بازیکنان جدا شده گفت: ما همیشه  او درباره   
ن  ا رد قد لخصوص  علی ا  . یم ه  ا بود رشناس  قد
بازیکنانی که در پرسپولیس بازی می کنند یا با آن 
دوران طلایی داشته اند. نفراتی که بالاخره باعث 
پیشرفت و سربلندی باشگاه پرسپولیس بوده اند 
و با آن به افتخار و سربلندی هم رسیده اند. جا 
دارد همین جا به آنها بابت زحماتی که کشیدند 
خداقوت بگویم و تشکر کنم. هرکسی هم برای 
جدایی، دلایل خاص خودش را دارد ولی برای ما 

قابل احترام هستند. امیدوارم در ادامه مسیر 
فوتبالی خود نیز موفق باشند.

سیلوا،  اندونگ،  کنید:  نگاه  اسامی  این  به   
زیلیکیچ.  و  بلانکو  ماشاریپوف،  کاکوتا، 
بازیکنان خارجی استقلال  اینها اسامی 
در فصل جاری هستند. قانون 1+5 نیز در 
قبال خارجی های استقلال رعایت شده و اگر 
ماشاریپوف را آسیایی بدانیم، سایر بازیکنان از کشورهای 
غیرآسیایی هستند و در نتیجه استقلال می تواند با خیال 
از ترکیب خارجی های فوق استفاده کند. در  آسوده 
این میان نام سه بازیکن خارجی دیگر نیز در فهرست 
استقلال بود که باشگاه استقلال هر یک را به دلیلی از 
ج کرد. کوین یامگا  به دلیل مصدومیت و  لیست خار
کیوسفسکی نیز با توجه به حضور سیدحسین حسینی 
و خالدآبادی در ترکیب آبی ها از فهرست استقلال کنار 

گذاشته شدند. ماجرای منتظرمحمد اما متفاوت با دو 
خارجی دیگر است. این بازیکن که ابتدای فصل پیش به 
طور قرضی از ترکیب آبی ها جدا و به تیم مس رفسنجان 
پیوست با وجود اینکه از لحاظ اخلاقی چندان مورد 
تأیید محرم نویدکیا، سرمربی مس نیست اما همچنان 
در فوتبال ایران خواهان دارد. در واقع منتظرمحمد 
می تواند برای استقلال یک فرصت مناسب باشد تا از 
کنار فروشش این باشگاه پول دربیاورد که باید دید 
از این  مأموریت مدیران استقلال برای کسب درآمد 
بازیکن به سرانجام خواهد رسید یا نه؟! اگر این بازیکن 
به تیم جدیدی نرود، باشگاه استقلال ناچار به پرداخت 
مطالباتش خواهد بود و از این منظر استقلال ممکن 

است دچار لطمه مالی شود.
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نتیجه عالی کاروان ایران با درخشش کشتی و تکواندو

کارنامه موفق با 6 پله صعود در المپیک

عملکرد کاروان ورزشی ایران در بازی های 
المپیک 2024 پاریس بیانگر پیشرفت و 
ترقی ورزش کشورمان در عرصه جهانی 
است. کسب سه نشان طلا، شش نقره 
و سه برنز و قرار گرفتن در رده بیست و 
یکم بیانگر این واقعیت است که ورزش 
ایران نسبت به چهار سال قبل پیشرفت 
قابل توجهی داشته و تداوم این روند 
می تواند آینده ای ایده آل را برای جوانان 

ایرانی رقم بزند. 
 2020 ایران در المپیک  کاروان ورزش 
پایان  در  مدال  هفت  کسب  با  توکیو 
رقابت ها روی پله بیست و هفتم جهان 
قرار گرفت اما صعود شش پله ای کاروان 
پسران  و  دختران  درخشش  و  ایران 
ایرانی در رشته های تکواندو و کشتی 
و  اصولی  برنامه ریزی  اگر  داد  نشان 
هدفمند انجام شود، می توانیم اتفاقات 

بزرگی را رقم زنیم، در المپیک پاریس 
و  کیانی  ناهید  ه  خیره کنند عملکرد 
مبینا نعمت زاده دختران نخبه تکواندو 
ایران برای اولین بار رکورد کسب مدال 
نقره المپیک را برای بانوان ایران زمین 
به ثبت رساند. البته که در این مسیر 
اگر بدشانسی به سراغ رضا علیپور در 
تعداد  مسابقات سنگنوردی نمی آمد، 
المپیک  در  ما  خوشرنگ  مدال های 
جایگاه  مطمئناً  و  بود  این  ز  ا بیشتر 
بهتری برای کشورمان به دست می آمد. 
ملی  تیم  ل  قبا ر  د رگ  بز حق کشی 
شاگردان  شد  سبب  نیز  شمشیربازی 
پیمان فخری از دستیابی به مدال در این 
رقابت ها محروم بمانند، درحالی که اگر 
عدالت رعایت می شد و داور پوئن علی 
پاکدامن را به درستی لحاظ می کرد در 
این رشته ورزشی هم مدال می گرفتیم تا 
تعداد مدال های کاروان ایران پروپیمان 
باشد اما نادیده گرفتن عدالت باعث شد 

حق ورزشکاران مان ضایع شود.
برای  این وجود نسخه اعمال شده  با 
ورزش ایران نتیجه داد تا حالا یک الگوی 
مناسب برای کسب موفقیت در میادین 
بین المللی و بزرگ پیش روی ما قرار 

گیرد. سرمایه گذاری روی استعدادهای 
ورزش و اعزام ورزشکاران دارای شانس 
مدال به بازی های المپیک روش قابل 
قبولی بود که می تواند برای آینده نیز 
دوباره مدنظر قرار بگیرد تا بتوانیم به 
تا  ببریم  پیش  را  کار  هدفمند  صورت 
افتخارات بیشتری برای ورزش کشور 
به دست آوریم. فرمول موفقیت کشتی 
و تکواندو در بازی های المپیک 2024 
و عملکرد تأثیرگذار مدیران جوان این 
دو رشته که سابقه قهرمانی در میادین 
بین المللی را در کارنامه دارند، نشان داد 
اهمیت دادن به مدیران جوان می تواند 
رمز موفقیت رشته های المپیکی باشد، 
خ نداد  اتفاقی که در گذشته ر همان 
روی  دیروز  قهرمانان  قرار گرفتن  اما 
کرسی های مدیریتی نشان داد توجه و 
اعتماد به مدیران جوان و تحصیلکرده 
که خود روزگاری خاک ورزش را خورده اند 
می تواند زمینه پیشرفت و ترقی ورزش 
این فرایند می توان  با  آورد.  را فراهم 
با  را  سیاستگذاری ها در حوزه ورزش 
در نظر گرفتن نتیجه به دست آمده در 
بازی های المپیک قابل قبول و ارزشمند 

توصیف کرد.

 عزیزی: تصمیمات مهم در فوتبال ما 
لحظه آخر گرفته می شود

در  ایران  فوتبال  پیشکسوت  عزیزی  خداداد 
ی  ه ها وعد و  زشگاه ها  ور مشکلات  خصوص 
فدراسیون به استفاده از کمک داور ویدیویی 
در لیگ بیست و چهارم اظهار داشت: »به نظر 
ایران نمی شود.  VAR به این راحتی وارد  من 
فکر می کنم مشکلات VAR فراتر از بحث داوری 
 VAR کشورمان است. به نظر من این فصل نیز
نخواهیم داشت.« او در رابطه با مشخص نبودن 
ورزشگاه میزبان بازی های تیم ملی و وضعیت 
اظهار  جهان  نقش  ورزشگاه  چمن  نامناسب 
داشت: »من واقعاً درک نمی کنم که چگونه بازی 
سپاهان و شباب الاهلی را در ورزشگاه نقش جهان 
برگزار کردند. کیفیت چمن ورزشگاه خیلی خراب 
بود، حداقل از نگاه تلویزیونی که واقعاً وضعیت 

بسیار نامناسبی داشت. قطعاً برگزاری بازی های 
بین المللی در چنین ورزشگاه هایی با این کیفیت 
چمن، کلاس فوتبال ما را پایین می آورد.همیشه 
گرفته  آخر  لحظه  در  تصمیمات  ما  فوتبال  در 
پایین  نظارت  با  رابطه  در  عزیزی  می شود.« 
قراردادهای  بر روی سقف  فوتبال  فدراسیون 
باشگاه های لیگ برتری اظهار داشت: »نظارت 
درست انجام نمی شود و هر سال چند باشگاه 
در رابطه با این موضوع ضرر می کنند و تعدادی 
سود می برند. به نظر من کسی که نخواهد سقف 
قرارداد را رعایت کند، نمی کند! به این دلیل که 
دور زدن چنین مسائلی خیلی راحت است و با 
پول زیرمیزی این موضوع را حل می کنند و خیلی 

راحت پول زیادی نیز بدست می آورند.«

سینا حسینی
روزنامه نگار

گزارش


